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Valgt blev: Brodthagen, Ditlevsen, Ove 
Hansen, Erhard Jakobsen, Kolbjørn, Th. 
Mikkelsen, Peter Nielsen, Kirsten Gloer lelt- 
Tarp, Gøting, Jens Chr. Christensen, Axel 
Kristensen, Kryger, Peter Larsen, Paabøl, 
Fanger, Gottschalck-Hansen og Adolph Søren- 
sen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 4 statsrevisorer med stedfortrædere 
for regnskabsårene 1957-58-1960-61. 

Valgt blev: Gustav Pedersen med stedfor- 
træder Johs. E. Larsen, Jensen-Broby med 
stedfortræder Damsgaard, Lisbet Hindsgaul 
med stedfortræder Poul Claussen og Aage 
Fogh med stedfortræder Einer-Jensen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 5 medlemmer med stedfortrædere til 
lønningsrådet. 

(Jfr. tidenden sp. 23). 

Valgt blev: Holger Eriksen med stedfor- 
træder Gustav Pedersen, Aage Knudsen med 
stedfortræder Kaj Andresen, Kirsten Gloer- 
felt-Tarp med stedfortræder Helge Larsen, 
Henry Christensen med stedfortræder Marius 
Buhl og Thestrup med stedfortræder Erna 
Sørensen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 10 medlemmer til statens jordlovs- 
udvalg. 

(Jfr. tidenden sp. 24). 

Valgt blev: statshusmand R. Bech, afde- 
lingsformand Th. Holm, husmand Marius 
Lind, husmand Chr. Rasmussen, husmand 
F. Teichert, frugtavler Peder Larsen, gård- 
ejer S. Grue-Sørensen, gårdejer Einar Simon- 
sen, gårdejer Chr. R. Christensen og folke- 
tingsmand Niels Ravn. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 2 stedfortrædere til landsnævnet for 
børne- og ungdomsforsorg. 

(Jfr. tidenden sp. 23). 

Valgt blev: Astrid Skjoldbo som stedfor- 
træder for Sofie Pedersen og Krogh som 
stedfortræder for Kirstine Ladefoged Jensen. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Valg af 2 medlemmer med stedfortrædere 
til ålegårdsovernævnet. 

(Jfr. tidenden sp. 23). 

Valgt blev: fiskerifoged Lauritz Larsen 
med stedfortræder fisker Esper Larsen og 
gårdejer Jørgen Nielsen med stedfortræder 
gårdejer Marius Kyed. 

Formanden: Der er ikke mere på dags- 
ordenen. 

Medlem af folketinget Hans R.Knudsenhar 
meddelt mig, at han ønsker til indenrigs- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Vil indenrigsministeren udtale sig om 
rækkevidden af den nye bestemmelse i 
den kommunale skattelovs § 42, stk. 5, 
og specielt, om 홢ventepenge, pensioner og 
lignende understøttelser" også omfatter 
arbej dsløshedsunderstøttelse?" 
Spørgsmålet vil blive optaget på dags- 

ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid. 

Folketingets næste møde afholdes tirsdag 
den 21. oktober kl. 14 med følgende dags- 
orden: 

1) Fremsættelse af lovforslag. 

2) Første behandling af: 

Forslag til lov om iværksættelse af offent- 
lige arbejder m. v. og beskæftigelse af 
arbejdsløse. 

3) Første behandling af: 

Forslag til lov om et trafikråd for Stor- 
københavn. 

Formanden meddelte sluttelig planen for 
tingets øvrige møder i den pågældende uge. 

Mødet hævet kl. 15. 
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4. møde.  

Tirsdag den 21. oktober kl. 14. 

Formanden: Folketingets regnskab for 
finansåret fra 1. april 1957 til 31. marts 
1958 er revideret og vil blive fremlagt i 
bureauet. Et sammendrag vil blive optaget 
i Folketingstidende, tillæg B. 

Med skrivelse af 17. d. m. fremsender 
handelsministeren under henvisning til § 19, 
stk. 2, i lov nr. 102 af 31. marts 1955 om 
tilsyn med monopoler og konkurrence- 
begrænsninger (monopolloven) eksemplarer 
af en beretning om monopoltilsynets virk- 
somhed i 1957. Samtidig fremsendes til- 
svarende beretninger fra bankinspektøren, 
sparekasseinspektøren og forsikringsrådet 
vedrørende det af disse i 1957 i henhold til 
monopolloven udøvede tilsyn. Beretnin- 
gerne er omdelt til tingets medlemmer. 

I skrivelse af 8. d. m. har medlem af 
folketinget frk. Gudrun Bjørner under hen- 
visning til, at hun på grund af sygdom ikke 
vil kunne deltage i tingets møder i mindst 
1 måned, anmodet om orlov og om, at 
stedfortræderen må blive indkaldt. 

I skrivelse af 16. d. m. har folketingsmand, 
borgmester Holger Larsen meddelt, at han 
ønsker at nedlægge sit mandat som medlem 
af folketinget fra den 1. november d. å. 
at regne. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Fremsættelse af lovforslag. 

Formanden: Jeg giver ordet til det ærede 
medlem hr. Aksel Larsen, for at han som 
ordfører for forslagsstillerne kan fremsætte 
3 tidligere anmeldte lovforslag. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Aksel 
Larsen): Jeg skal tillade mig for det høje 
ting at fremsætte 3 af min gruppe den 
9. d. m. anmeldte lovforslag. Det drejer 
sig om forslag til lov om ophævelse af lov om 

ændring i lov om afgift af spiritus, vin og øl, 
forslag til lov om ophævelse af lov om for- 
højelse af tobaksafgifter og forslag til lov 
om ændring i lov om ændring i lov om for- 
brugsbegrænsende foranstaltninger. 

I juni måned i fjor blev der gennemført 
nogle såkaldte kriselove, som tilsigtede dels 
at skaffe staten øgede indtægter, dels 홢 og 
navnlig 홢 at begrænse befolkningens for- 
brug. Man motiverede dem med, at valuta- 
situationen var dårlig, så at det var nød- 
vendigt at indskrænke forbruget herhjemme, 
for at valutastillingen kunne blive rettet 
op. Med denne begrundelse forlængede man 
loven om forbrugsbegrænsende foranstalt- 
ninger, og med denne begrundelse gennem- 
førte man en forhøjelse af afgifterne af 
spiritus, vin og øl, hvilket sidste skulle 
give i alt 30 mill. kr. til statskassen om året, 
ligesom, man forhøjede afgiften af tobak så 
meget, at det skulle give staten 70 mill. kr. 
om året. 

Det vil naturligvis ikke være rimeligt 
ved denne lejlighed at foretage en gennem- 
gang af spørgsmålet om, hvorvidt disse 
afgiftsforhøjelser har medvirket til den for- 
bedrede valutastilling. Det må være nok 
at fastslå, at når vi nu er nået op på en 
valutareserve på omkring 1 milliard kr., 
må dette være tilstrækkeligt; og uanset 
om de nævnte indirekte skattelove har været 
medvirkende hertil eller ikke, må i hvert 
fald begrundelsen for disse forhøjede skatter 
være bortfaldet, eftersom valutastillingen 
er en helt anden, end den var i juni måned 
i fjor. Det forekommer os derfor, at man 
i hvert fald bør ophæve loven om den 
forhøjede afgift af spiritus, vin og øl og 
loven om forhøjelse af tobaksafgifterne. 

Vi tillader os derfor at foreslå det høje 
ting, at man vedtager at ophæve lov nr. 162 
af 14. juni 1957 om ændring i lov om afgift 
af spiritus, vin og øl. Det vil berøve staten 
en indtægt på 30 mill. kr. om året, hvis jeg 
kan regne med de oplysninger, vi fik ved 
lovforslagets behandling i fjor; men det 
bør naturligvis medføre en tilsvarende pris- 
nedsættelse på de pågældende varer. 

Vi tillader os ligeledes at foreslå det 
høje ting at vedtage ophævelse af lov 
nr. 163 af 14. juni 1957 om forhøjelse af 
tobaksafgifter, en lov, der som allerede 
nævnt skulle give statskassen ca. 70 mill. kr. 
mere i indtægt om året. 


